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484, You saw that package ?—I have no distinet recollection, but I believe there
was one put up for me.
486."Did Badson ask, now, sbout the package for him T do not remembet that.
436, Did Bedson have a package put up for himself there at that time?-—Yes.
487, S0, in addition to the furs in the box and the pac] v you, Bedson had
another package put up for himself ?—I do not know whethe: preiits exclusively for
was intended for himself and the rest of his staff.
485, You saw them put u es,
489, Did you go through the box of furs at all; were they looked over ?—T do
not know.
490, Wil you swear that Bedson did not ook through the first box *—No; be-
cause T think it wus down when we m.l thy
1. Did you open u e 1--No I think not.
108, Thow? ‘many fars W Beson have pat up in this other package ?—All T can
remember is what I stated in this statement, a bundle of lynx and some minks.
By Mr. Weldon (St. John) :
493. That was in Bedson's package ?—Yes.
Lister
404. Now, your dircctions o tho man at the barracks were, that the furs should
be shipped on th boat,
488, Who did you give theso orders to?—When the lotter was written
e e il asking that they be r ady for ship-
ment by bout that brought down tho Genoral ?—
7. You saw the furs packed ?—
498, Was there anything said ubu\u when the boat would leave ?—Yes,
400, What was that exactly what was said.
Did you tel \\'.mlen i G
i e
501. Did you hoar Bodson tell him ?—Yes; T think so.
02, Have you any doub at all but what the furs were taken down and pat. on
tho bont 1

in hour, and to have

o doubt whatever 7
304, Thon ‘Your bundlo of fars went to Regina and yon followed ?—Yes,
506. Did you'open the bundie —N
307, How long was it afer your visit to Battlafond before you saw that bundle
in—after the day those furs Wwere put on board, how long t before you saw
s bundle of furs that had been pat up for you ?—Some months,
ey were sent to you at Regina ?—Yes,
n\)9 How long did you keep them ?—Two or three months, T thinl
. Why did you'not keep them altogether ?—Becanse of » question of pro-
priety "It was a quiestion s to the confisc:tion, and I sent it bacl
You questioned the propriety of the confiscation ?—Thcquesuon was asked
lbon! thc the propriety of lut confisctio
ed the question ?—I heard it spoken

Tho question of the propriety of the confiscation, was the question ?—Yes,
4. You immediately sent the furs back or kept them a coupld of months 21
wish to explain this. I was intending to go to Battleford and I thought T would

takke them myslf, and, nally, [ found L could not go and they wero sent v

5. Where woro they taken ‘hey were sent back {0 the storehouse,

ey were sent to chmn e r you, and, after two months, the question of
Fbma;rm; arose, the logality of the confidcation, and you returned them to Battle-

517, How many years ago was that ?—That would bo four years ago.
$18. You say. they are there now I think so. My baliof is thoy arg ther
9. When did you enquire ?—T have been told by the police officers, and 1 have
ot vl by the officers in commaud, up there, that they are there,
520. When ?—On several occasions,
26
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521. Of late years?—Last year. T think I was told by Commissioner Herchmer
himself, and I can romember distinetly that Major Cotion 1old me they were.thare;
522, When was that ?—A couple of years ago.
523, How did you vend thom back—by Tail 7—-No, through the police,
24, How long did you remain at Batbloford after Gonerdl Middloton lot Battle-
ford on that day 1A for d
%7ou over In the Toom whers thees furs wero agal, between the tme
the Ivemrxxl left and the time of your leaving ?—Yes.
526. Did you notice whether the packages had been taken off?
Col. Tisdale—He said positively they were taken on the boat.
thllz]sx—They were not there, except the packago for myself,
Mr.
e otter packagos had goneT—Yes, T did not see them,

. D o you know what became of Bodson's fars—tho oncs ho got 1 do not.
‘you ever have any taik with him about it since 7—Except asking his
for the recexpt and that i the first time I found out he had not received the furs,
and that he di o u receipt at Battlefo asked him for the receipt and
o aai o had ot secetved theta. - Fie sty il LAk ki Gl by way down

on the steamer.
0. By whom—stolen?—IHe saw the box had been opened and that it was
taken out on the way down.
e never got them in consequence ?—Yes,

. Casgrain :
532, That 1 furge box you saw, was there any address on it?—T think s, a5 for
45 my memory goes.
. What address was it 7—General Middloton.
By Mr.
e question, Mr. Reed. Did you ever see Warden about this letter after-

Did you try to got that latter back from him 1Y
6. What for F_—Botass it had some private correspondence i it.
837, Any more correspondence than 1 have given you here, namely, thet the
furs were to be put up and shipped, and the quantities? * Was lhere anyihing more
in that ltter than what 1 have stated 1—Yeo; I thick thero s
you swear there was —As far 4s my memory g
i| \a\ll letter is, that by General Middleton’s orders he \vns to put. u‘)so many
urs, and the | 1o be selected, and they were to be shipped on

T boat that brgaght/the Geneosl and Lis sta® dowh: - Was there sayihicg Hiiewid
the letter >—I think I told Warden not to make this public.

540. That was in the letter ?—Yes.

541, Was that done at the General's request ?—Tt was.
542, Whon was it that you saw Wardon about gotting that lottor ont #—When
me down from Fort Pit

By . Weldon (St. John)

513, \\1 ile you were at Battleford, these few days?—Yes.

Mr. (

545, Vin oxause did Wandon give for not. giving up the letter ?—He did give
it to me.

340 You got tho letier, s a matter of fuct =—Yes.

546, Where s the loter torn u

547, When that time. T want to say this, it was only the
private pnr( g e bl order buck to Wardon.

548, You got the lotter and iim o copy of tho lotter with the
exception of the private part, and Warden got bagk all, exoopt what you consider
priva

. Tn order that he might hold it as a voucher for the furs ?—Yes,
'l'hs original letter contained the statement that this was not to be made

27
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1. You got the original back, all but the order ?—Ye
. Was fhe original torn up —The original was torn up, and the formal part
 givon back to Warden,

t destr ~Because ho had shown this about, apparently,

rewritten
553, Why
S0 owtig 1o i prive
SR
565, You had heard he had beon showing
got the lotter containing all, except that ?—Yes.
by M. Girouard :
556. Was the private part, that part that Wanden was not 0 make it public, was
there anything ol<o in that private part >N
57, Are you sure about it 7—1.do not know anything o
. Did that letter mention that the goods were confiscated by order of the
General *—Yes.

1 it abont ?—Yes.
and owing to the private part you

7. Weldon (St. John)
869 T'uodocatand that the orlginal one you wrote from Fort itt was destroyed,
and you wrote out a new one leaving out the' parts you refer to /—Y.
y Mr. Lister :
560. Coming back to the letter, you say you destroyed that letter and it was
last in your possession, that original letter that was written in the General's tent ?—
Yes.

561. Now, was there one word in that letter about confiscation *—Ye
362 Do you sy thor was any ?—Yes
Was there a word about confiscation, The original letter says, by order
Genoral M dloion 1T ShEk o etk o ther Goneral Miaaraims had decided to con-
fiseate and then it read on that he had directed me, &e.
364. o put up, &o.2=—Yes.
565, And to selectand toship by the boat that wonld bring the General down, That
was the lotter was 2 That was substantilly the ltte
Girouard :
505, The o ongm.xl letter?
Ay Lister :i—Here is a copy of the letter upon which we based the charge.
The lottor reads thus
“Dear Wanvy,—General Middleton has instructed and wuthorized me to send
you the present letter, desiring that you put up bales of furs for the undermentioned :
two bales for General Middleton, one for 8. L. Bedson, and one for myself. Please
select the best and pack them down, as we will be down there to-morrow by boat.
“HAYTER REED,
“ Assistant Commissioner of Indians.”

567, Do you undertake to swear, Mr. Reed, that that ix not tho letter?—It s
substantially correct howover, but I put in the word confic
563, Will you swear in wmmg the loter you et i tae word *oonfiscate”?
Be careful about your anse is my firm belief T put in the word.
by Mr. Girouard
569, A the re- written, too?—Yes
By Mr. Lister :
870, You will swear that in the re-written latter you put the word “ confis-
te"?—It is my firm belicf

1. Are you sure that the letter you give there, in the original specifically
contained the word ¢ confiscato 791 mlyielme that both

372, Lok at that letter, and say whether it is substan of the sub-
stituted lottor?—I would not express myself in that way: - Goneral Middleton han
instructed me or authorized me to send you the present letter.”

. How would you express yourself 7—I think it would be in this way
“General Midd gton I decided to ‘confiscate the Bremner furs, and desires e
these packages be made up.”

574. “And pleuse select the best”?—I think it said that.
28
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575, And stating that the boat would be down next day with General Middle-
ton ?—Yes.
576, And not to make it public?—Yes.  Then these names, as intimated in my
statement, were on the:
You think :hen, was some other officer?—Yes.
By the Chairm
T undersiand you to say you commenced tho ltter with the statement
that (mmn'ul Middleton had confiseateil the furs *—Had decided to confisca

Mr. Lister
579. Thm leltcr was written by order of General Middleton ?—Yes.
Ir. Grirouare
R e letter; is that in the hand of Mr, Warden ?—I do not
know.
531 Conld you tell the Committos wher it i
2. Whers did you se it lstt-—In tho haads St police.
355 Whieh police ?—In Battlef
555 Yo oan gite R uRTA GRS ‘policeman ?—Mr. Ward,
555, That is whero you last saw the ro-written lotter ?—No; I would not say
that ; T have seen that; 3
§86. Wharo did you see i 1ast?—T have scen that letter in Obtava here,
587. When did you see it ?—becanse it is important we should have it—When
and where ?—In the hands of the police.
5. What police in Ottava 2—In tho North Wost Mounted Polico Department,
589, In the Department of the North-West Mounted Police; who Dad i thera?
What s tho namo of the offcer who had jt - Fortescue or M
0. Tou saw that ltter in theix hands?—T saw it slace I lave ocn o
W @ week, or two weeks ?—Six weeks o two months.

0 sk ques
5. And they showed you the lotier
. Do you know where it is to-day w g

By Mr. Liste

. Ho Tonig aga tas 14 - SL waakh

5. Was that Department prosided over U5 2Mr, Fortesouo or Mr. White?—

Mr. Whit

305, Bia you believe at the time you wrote this letter, and at the time these
furs wero taken, that General Middleton had the power to confiscate?—I certainly
did, or I should ot have taken action.

;Lo wero teing in good ith 2—Yes; and T sont. this packigo back be-
cause I thought T had no right to them.
My Weldon (St. John):

001, Under what circumatances did you seo this ltter i the Dopartmont
recently 7—I went o ask questions about this

602. (Producing letter). Tms i tho letter you wroto at Battloford, and which
you saw in the Department ?—

603. You recognise it as your hﬁnd\vnlmg?—Yes.

By Mr. Wood (Westmorelas

604, T understand you, Mr. Recd, that the General knew the contents of the first
lotter written ?—

605, Did ho give instructions that it should bo kept privato and that thatshould
be inserted ?—Yes.

606. Did he kuow that you wrote the second letter ?

007, That was isxuod without his aothority —Yes

608. Of your own motion ?—Yes; that was done simply because his private
clerk was in, and Warden had been showing it to pooplo and it was being talked
about, T said *“I will give you the formal part of the orler

609. This private part was not the formal part ?—

29

Noj he did not.
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610. Do you think the General intended it should be part of the order ?—He
desired me to sen

611. You wrote

rumors ?_\'

his second letter of your own accord, because you had heard

dir, Casgrain:
Rl e R e et vt cs.
§13: When did you see him first aftr Uhis-—ater theee firs were packed 11
had seen him befor
XL Did b clagm these fars thon?—T did not speak to him.
[r. Holton
615, Did you open the packago of furs while it was in your possession t—No.

616, Did you get a list of the furs from Warden put up for you 7—N
617, Then you cannot speak of what was put up for you ?—No,
618, You do not know what the contants of your package were?—No.

y Mr. Ti:
o19. i you m.y 7 that General Middleton knew the contents of this letter,
what do you mean by that, that you showed it to_him, or that he knew from the
o fiva i Froun the Galoce o b given me.
. You gave ihe Committee to understand that you had communicated its
contents to him. He knew it from the orders ho had given you ?—Yes, I thiak 50,
621. Or do you mean you read it to him ?—No, I did not read it to him
622, You acted rithin the orders he guvo you, and under them you aftarwards
wrote U lettor - Tlat i what L frmly beliove.
. Weldon (St. John):
025, Thare e nothing in that letter except what you were ordered to write ?
—No.

r. Kirkpatric
624. You saw tho quantiy of furs that wero in the storshonso Yo
625, What proportion aid those packed up and that came dow
tuat day bear to. tho wholo quantity f--Abocs onselghth  something i um or
one-tenth.
626. Bodson's packago and yours !—Theso two cases and mine.
trouard

By Mr. G
627. What hecumo of the rest ?—T do not know.
628, Were they all confiscated, that is those that wero in the room, as well as
those that T the steamer —Yes.
M. Casgrain :
o20. o you know how those furs first reached that store ?—No;; T do not,
630. Do you know of anybody who knows how they came there first ?—No.
did not Lnow “they wero thoro unil sa them,
leton—I would like to say that I perfectly agree with all that
e s md with the exception of that part where he intimated that I directed
him to say it should be ept quict. T certainly nevor directed him to put hat in
the letter, to the best of my belief, neither did I think it vecessary. At any
e, thor was no socret made of he thing at the time about these furs, and I cer-
tainly do not remember ever having suggested to keep the thing quiet. I did not
hear'or seo what ho had written. 1, morely having givon tho order, trusted the
carrying of it out to him, and I never saw or heard what he had writién. He says
o ¥rots it in my tent.” T cannot remember thats T think it 18 very likely he may
have, but Lcertainly did not know the contents. Had I scen the thing, I certainly
should not have let it
Geveral MibpLETON was then further examined, as follows :i—
i !rl ok :

tent ?—The Adjutant had a tent there. However, T
dare tay, ho did write it inmy tont.
M. Wood (Westmoreland) :
os2. Tho part you would object to would be the private part ?—I do not think
T suggested to him to keep it private.
30
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633, You would i bave let it gone —No, not this part.

By Mr. Tisi

634, 1.. other worda you gave him no authority to keep it secret 2—Not to the
best of my recollect

y e
35. Did you authorize Mr. Reed to say in that letter you had decided to
cunmcme the goods ?—I have no doubt I did. You see the conversation took
decided that they were 10 be confiscated, and_he wrote this letter, whatever
this onder was, aftor tho canversation w had hid, Ho was qulte justifel T think
from tho conversation wo bl bad, in writng whit o did, with thie exception, that
T do not ||u||k T ever told him to keep it secret, because it was not secret.
‘asgrain :

o0, T you ascortain in what manner these furs reached that store—how they

came to'be in thal not quite understand you.
- Did you anquire or ascortain how thase fure reached that store where they
n what state m» you mean
How they oame o be't have not the slightest ides, except that it
was reported m me that they \\'exe being stolen, and, as far as I can remember, it
was sugested hat they should be sent to the Police barracks.

639. They were put there for protection ?—The only person capable of giving
the ordér was myself, and therefore I assume I gave it: but as o the quantity that
was put there I cannot tell you. The object was to prevent them being taken’ indis-
criminately by people about.

Mr. Hum Re recalled, and further examined :—

Kirkpatrick

640, Idmufy that ltter aud say whether it th letter you referred (0 as the
second letter ?

641, Read it -1t reads as follow

“ Fonr Pzt 1st July, 1885,
“To the Officer in charge of the property taken from Rebel :

“The General having decided to confiscate the furs now 1n your care and taken
from Rebel, desi u that you should make up a select bundle of beaver and fisher for
him and a selection also for those of his staff. Have them properly packed and
addressed, and ke(p a memorandum of what is pack
ned)  “HAYTERREED."

irouard
oi2. hm “did you writé this ?—Afer T weat 16 Battlefbrd the ssoond
643, How months aftr the lst July, 1831t was m\medmbely ator tho
General left— a day or two after the General left on the steamer.
Vi, Vool you to change this louer for the second one ?—No one.
645, You did thu of your own motion

By Mr. List
045, Thin §9 mot the shape ofthe loker at al, ‘Wl you swear thia s a sopy o€
the lttér you wrote at Fort Pit u al respects excopting that it is not to be Rept
quiet 7—And those n

647, Did not your letter from Fort Pitt commence  Dear Warden ?”—I think
it di

/48, You do not pretend to say that is a copy of your first letter
649, Fither in phraseology or anything else—So far as the ToaT e goes,

it s the same,

. But it is not a copy of the letter you wrote at Fort Pitt?—No; that is not.
651, That is the lotter mentioned in"Hansard. In that letter you stated there

were to be two packages for General Middleton,  Was it e e

it was packages. i
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652. Will you swear it was packages?—I think it was packages. They are
synenomons terms. 17 T anid balo ‘ncaat package.
653. In your original lotter, there were to bo two bales put up for General
Middleton ?—Yes; it says so here!
654. Tt does not. It says “ put up a select bundle of beaver and fisher ?"—

1 Middleton and one for yourself and one for
ndles in this substituted order ?—Yes; it means two.

By the Chairman
. Do you recollct that that is not a correct copy. of what you said with re-
gand to letter in Hansard—I helieve that it is not a verbatim copy, unless 1 were
§1655 s criginal or some poraon swore i van. That would bo the only way the
doubt could be created in my mind, Other @ that is not  verl copy.
e S ll reollt having aid two bales for General Middlatan?
—Yos; to the best of my bolie,
By s, Wi s¢. Jolin.) :
658. You addressed the letter  Dear Warden” and informed him that the Gen-
eral had confiscated the goods and directed him to put up two packages for General
Middleton, one for yourself and one for Bedson?—Yes; and mentioning another
name, I think.
By Mr. Girouard
459, What s the other name; do you recolleot ?
660. Who do you thiink it was ?—It would likely
he was mkmg vory frequently for furs.
By iy, Gasgrain
661, Whiy did you write that second lottor ?—Bocauso thero was a private part
to tlm original letter.
here did you write it ?—At Battleford,
05, D you put the former date to it ?—Yes, I think so
664, Did b v write that letter after having torn the other one?—Before.
s, 2y Teldon (St Jo)
. When ya\l spplied for the reccipt to Mr. Bedson, ho told you that ho had
fhas Plnndemd on the boat ?—!
e Committee then udjourned

do not know.
Saptain Hague. 1 know
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Hovse or Coxyoxs, 18th April, 1890,

Committee met: Mr. McNEiLL in the Chair:—
Stuart Hexpersox recalled and farther examined -

By Mr. Kirlkpatrick :

You bavo been sworn, . Have you brought with you al the papers you hava
in conncetion with this case ve brought the paper-undor whioh Lact. I have
not bronght any papers which di b i b idence in connection " ith e
Bromner and myself ox botween the gentloman with whom I do most of the corres:
pondence—Mr. J. . Skelton—und mysef. “Telagramms relating o sritnesses T, e
not produce

'567. Havo you produced ull the papers signed by M mner?—Mr. Bremner
g ar s et T bavh o e EestoRtl i K says through Mr. J.
M. Skeltoy

b

- Wit papers huvo you produced *—They are thore.
There is another paper. This is not the power of attorney. There is a
power of attorney from hirn, 4s well ss sotme other pepar Pl hive no¢. got 1 tn my
possession

670. Y

bad it in your possossion?-—No, T drew up u difforont papor from it
hor lust year—un agreement. That agreoment Mr. Bromaor rofvsed to s o
. There is some other paper you' had in your possession I—Bigrod by

<

. Qr male by his mark ?—Yes T hase other papers signed by his mark.

Relating to this claim of the amount he would take?—No; T had a fee-

received si

o whom did )ﬂu give it 7—Mr. Macdonald must have it.

Mr. Macdonald says you have it 7—A_ power of attorney signed by Brem-
No: not the power oFatiorney.

676, What was it ?—An agrooment. L sent up an agreement ast yéar, but Mr.

Bremner would not
o not meas, the one he did ot sign, but the one he did sign—1 have

67
gram that

h-w 1 think I have.

679.
8

n
Wwhom did ymgnu it ?—Macdonald had it, and T had it. Iread it over.
651 Tn hom did You give it?—Macdonald must have it. I dM not give it to

anyone els

G82; Who has it now I cannot tell you, Maslonald would be sbie'to tel
you that.

By Mr. Girouard :

683. Have you any papers
—Yes.

Will you produce them ?— would rather not. - Sarely no lawyer will ask
me m p.uduw then

Horo we maks no distinotion. Have you any papers from your client or
anyone else—not instructions from your client on the subject of this enquiry ?—L
have, but ibey aro of that nature —

86, Then produce them ?—I will not produce them. Mr. Bremner has not a
footing beforo this Commitiee. If T wero counsel for one of the members beforo this
Commitiee Lwould produce thom ; but M. Bremner has 10 ooting before this Com-
mittee, and I will not produce them

What do you mean by o footing ?—I positivély refuse to produce say
other papers than 1 have prodiced.
Ey Mr. Tisdale :

688, Are these the only papers you have, showing the arrangement Mr. Brom-

ner made to collest from him oI iny Bomesion?

lating to this inquiry that you haye not produced ?

1—3
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679. Any others you have had are not now in your control ?—I suppose I could

ot any papers from Macdonald that he had.
here are none anywhere else, except those that Macdonald had ?—No; T
have not destroyed any.
By Mr. Kirkpatrick :

691 There is another paper ?—That paper has nothing to do with anything that
comes up before this Committee. - That paper has (o dowidh a civi it Cuak rasy
going

“c want to sce that paper. He admits that he has a paper signed by
nd wo want o know where that paper is. If ho says thero is no paper
at that paper has no connec-

Bremn
aoncorning this loquiry thore 1s an end &
tion with this ing

By Mr. Giroward :

693, Has it no connection with the subject matter of this inquiry =Tos;

694, Then they ought to be prod .m-a —We have ance of pay
coming in from mion who wish 10 gt & rap Trom tho Govornment, and 1 hiwe not
read them all through.

. You should have done it sinco_the last mee
look into the papers.
By Mr. Kirkpatrick :

696. I have never seen the paper. There is a
it e o s s

2. Kinkparniok—I think this Committee ought to insist upon the produ
of that paper.

The Ciuatrasax—(To Mr. Kirkpatrick).

Mr. Kirkearrick—I suppose it is.

The Cn.umuv—Thnt settles it. Mr. Hcmlnunn says hohasuot got that peper.

Wir: 1 sent an agreement whi oth on Bremuer and Mac-
donald, SR E0ci o racost o Hin 6 A smothon nv»rnemcm was signed, which, in
my opinion, was of no legal validity whatever; otherwise, I might have kept the

aper. 1t was of no legal validity whatever,

Mr. Kinkrathiok—We want to find out why they aro keeping this paper back.

Mr. A. M. Burgess, Deputy Minister of the Interior was called and sworn :—

. Kimirarnicr stated that he did not ask for Mr. Burgess' evidence, but M
Girouard stated that he wished to cxamine him.
By Mr. Girouard :

i o gon i your possesson, Mr. Burges, any papers relting to the sub-
jeet m-zwr ofz is enquiry *—

698, What kind nfpnpens are they? Will yon produce them?—There is the
gvidence taken before, and tho report mado by, the commission appointed t inquire
into the North-West Rebellion lossc:

699, Yon Thave tho evidence under oath ?#—Yes ; under oath.

y M. Casgrain
700, Theae are the original papers ?—Yes.
By Mr. Tisdale :
w01, Con you distinguish between those in this particular case?—Yes; the papers
T have broughit now are all in connection with this
By M. Girouard:

702, You produce them ?—Yes.

x Elilh Tispare—The papers state that the claimant was a party to his own loss—
n
34

l i

You were instructed to

er which Mr. Henderson

‘ou say this ix the paper you want ?
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fr. are counsel for Middleton and Hayter

: Taubmit that lhey should be asked if ll\q‘ have any statements to make.
Have you, Mr. Gormully, on behalf of Geng loton, any statement to make?
umHn further evidence is golng to bo taken T.do not know what
courso we might  pursue; utif the matter remains o ot think L
have any furthe o 1o give. T have given tho Goneral's svidence, which T
e L lhu best ovidenss I can g

Fasoman T o ek shuni e any further evidence to give with respect

03 Haytor Rood.

M. Gumovaun_t think that the evidenco of Mr. Bromner before the Claims
Commission s be taken down in connection with tl

The l‘ollm\mg documentary evidence, produced b) Mr. Burgess, was then

(No. 421.)
NORTH-WEST REBELLION CLAIMS, 1885,

Before J. Averoxse Ovner, Bsq., of Montreal; Hexay Musa, Esq., of Drumbo
Tuosas McKay, Esq., of Prince Albert, Commissioners, duly apj ointed nad
v of

sitting as a Royal Commission at Battleford, District of Suskatchewan, North-
West Territories, to investigate the said rebellion losses,
Personally came and ap lnr Chmlu Blelnner of Battletord, farmer and

merchant, fort years of age;
And the ~Junl Ch‘xl‘]ts Bl'cmm.r s
says as follow.

live

lem.ml “being: daly sworh, deposts 8

Bresaylor Settlement, betwoen the two rivers, abont. twenty-two miles
from town." T lived thero at outbreak of rebellion and was there on the 14th and
15th April, 1 a letter down hore in prl o the Chief of the Polce,
begged for an have no copy of this letter. We were ready
o weot the riost, hnurcmuu to write
us that, perhaps, re about through ¢ aftair, and it
might be that we \\uuld b all rlu!\ul’\\cdul ot leavo the piace: e lotler was
an application or g0t no reply, 0 we remainel at my
place.  On the eveni of the 13th Ap il aboat 200/ el Ao ks el s
Bome o e, wo refaseilto go; and that night they broke into my stabl
my horses, and what 1 had in the pack (7) as well. The next dsy they w
stor e iy house, sad took iy Gooih skl W RAY. Sk ruatt umguwuhmpm
S0/ hud 0 g0 thay Bitched up for me, and started to shoot the dogs, pigs and
hens, and they took us away, siih them at tho same o about 300 head of
cattle o among tho rest.” Thore
had all mmpul uum my place, and we wer
make ¢ vemained thore until the fight of Out Enifo Hill took place,
when ,.N beforo suntise we henrd tho attack.  Our little camp was about one-quarter
a il from tho Tndian camp; tho roops were about three-quartersof a mile aorss
« big bridge from us, put up a big white fore this we had sent
, down Tom Demnison 46 & messenger i lot the' Potice kRO 10 cors for us,
Aark,  and o say to them 0 not shoot at the square tents, but at the Tecpees only.
The second cannon ba mp. While with the Indians wo
eated budly: T then hitched up the horse and sent my funily away o hide
we wont a high hill on horsebuck, intending
10,80 0 the nl\ce, Rl they fired atus twice with the cennon, add | aaw sbue OF 08¢
arty of Half-brecds get ready to fight the police, and I suid to them: *The first
Biaifbreed T seo shooting at the police T will blow bis braine out;” and we went
b.lck found our !nm\lmv and had breakfast numrold camp of that night about 1p.m.
lice just then gave in, and a lot of Indians then got ready to follow them, when

nto my

3
E=
vu
g
g
B

*Ttold Poadmaker stop ‘his men, and_he ssid. bo woald. *1 oame in thea ba. the
35
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day Poundmaker came in and susrendored; wo wore kept with them until then, and
were not able we had to follow the dancing tent like the e fool

o el L by o e, Lodmags, A1 his”time [ ras a prisoner uwrmht
my will and held by force. Tho Indians bad 21 Canadians, prisoners captured
when thie bull team was taken, and they were sent on ahead by Poundmaker with
BB ok frui others. T waoton binito come along, bt he and
T was told by Colonel Otter and Colonel Herchmer that if the Indians would let
the horses and captured property go and give up their arms it would be al Tight.
This was put n & lotter and taken by Father Coolin und myself buck 10 the camp
and oad o the Indians, and hoy wero glad. W nsked tho chief o loavo with ou
families; he said to leave myself and fiv m and he lot theothers go. We
did ko, sud that evening ho got news, o il we came to our families
who were on the way here. I was arrested here by order of Terchmer,
[ SURoiT 5o 1l whiah Tlind bougat from & Hallbresc,. 1t s s Goversment
rifle, a Winchester, but I did not know it. L bought it from John Wolls to koop it
from the Indians. ' He is one of my neighbors, s held here almost & month
550 as thice st to Ragina for 4w, wa wadtheld (lmm butno charge was made
against me and we were lot go to appear if called upon. T got home vore about 16th
September; camo here same evening as release took no part in the
Rebellion one way or the other, excapt as stated as to capture by the Indigns.
my return I found my house and store barely standig—
smashed, flooring gone and ceilings torn do SRk ol rerEite sod Slothing
on the Indians when they came out of my store. They shot somoof our catile along
the road to camp. 1 do not read, but I recognise the accounts now shown to me of

mp.

00ds that were in the store. I now fyle the original invoices from Winnipeg of
iods sent 10 me in full and summer before Rebellon, (r and wore all in
my store on April, except such as were B books were los

B e e T bo. The goods s
W. Macdonald were bought hero, and 1. paid, as ~lw\\n on these  invoices.
1 paid 8150.00 freight on these goods to { dian  Pacific Railway
to Swift Current, and 8400 land freight Almost one-half of
this stock remained unsold in my storo on 14th April.” The fars were at my place
in the carts, and went with us to the Indian camp, but the Indians did not take
Bossossion of them, _ Middicton gavo ordors to put the farsin a safe place. ' I have
Rotsaenit since, T onquired for it bat have. nbt. recovered. 1t The et now v
over to me i Gorrost 11t of my furs as st Eibie « B - The let nore s o

a true and correct statement of my losses in house and on farm separate from the
store (Exhibit“ C.") And Exhibit “D” is the general stat i

5'

Chaia, PESSCDE Pt befbro the Commissior. My residenc miles
¥ own, [ have u farm, and had astore and house there; had hoen there
four years last July. Was thero at cutbreak of Tiebellion.  These asc . (et sortie.

ment about twenty or thirty fumilies altogether. Inever hean word of the Rebel-
lion until shortly or about the beginning of 1st April, 1885 When I heard of the
Rebellion the setlers there in the Bresaylor wore all on their farms; some of them
here, ubout ten or twelve families, for protection at once. T did not
a0me here (o barracks but romaned on my farm with about ten or txelve familios—
John Wells, Andrew Pozer, Alexander Poz
llleﬁ:ble), David  Poitras,  Narcisse  Ducharmo,
lette, Isotto Genoux, and my own fumily, and 3
who xemumed in camp with o
e e We wore notified by Edward Paytona midnic
were hitching up, and ihat It wo wanted 10 et away to come then. But my horses
were away eighteen miles, and my own mother, 93 Years of age, was with me, so T
asked him to wait until the next night, when I could got my horses in: but he suid
he could not wait, therois quite a stir, and the Indians are coming and will kill us
all. Isent for the horses, but they were lost and could not be found the next
day ; and this is the reason we did niot come in with the others; the horses were
36




58 Victoria. Appendix (No. 1.) A 1890

afterwards found. T packed my furs as T bought them, and they wore
near the store; we did not leave to join Poundmaker for a whilo after

Cin®  this. Almost'ten days, at least, had elapsed before I saw the 200
the hixt day. Indians,  We could not come in when the horses were found because of

ndians, T had no reasons not to_come at once, instead of sending tho

lotter to the fort, Father Cochin, already referred to, advised us to send the letter
by the Brother. We remained there then until the store was pillaged, when we
were forced to go with them. The priest was there, and went with us, and [
remained there until about the time of Poundmaker’s surrender. I was in my house
on tho 14th of April; whon he pilluge commenced my store was locked. 1 had no
reason to try o pillage; the Indians were too wicked ; they were all
ared and. Beoks Spen thaators. i ha A recs e chith et S B
am positive the Indians left in the morning, and T and all the people there as name
went. with them, and they took my goods along. The furs were in my carts, and I
brovght them with me along with the Indians. I can
goods, but my furs were brought in here at the time of Poundmaler’s surrender, and
were dell\umd fo e police hero then, 1t was on the 2ud of May, at Cut I Kuifo

fight saw some Half-breeds preparing o fire on the police, and while I was in
o Taan catnp. T and all wy ity tas Armed werslus skt iU R
arms to the Tndiane, Wo bat just a littlo bié of ammanition. with us, %m.
breech-loading gun. On my arrival here I was arrested, and sentto Regina, but T

re no charge was made against me there, 1 do not remember to have plead
v gainst me there. No sentence was passed on us there.

ased o bail 0 our security of $400. 1 was broaght with. the othees
beforo Judge Richardson in the court room; the clerk read nothing to us; T can't
recollect if the judge read anything to us, but I never pleaded guilty—I am positive
of this.

The furs in Exhibit “B” are the furs T lost. T ca
at was packed. I made ont my |
e, und I have not mtci\'cnl
The prices mentioned for my
onod for the goods are prioes in Wisnipes and frelght
¢ claim about_end of November last. I did not send m;
e at same time as other claim, as I wished to be paid for fars and g
1 Imxl lmp«-ll w hlul some horses and cattle after. 1 have made nsmlumxy
414-cl1mlmn in W & bet f\ne James Fisher un November 9, 1885.
Towesr thtt ok part in the Rebellion in any way never aided or
assisted the ¢ while I was with them. I never took partin any
of lhmr moum»nu. Dven bl m R (i away. with any party whatever of
H ndians. 1 was coming (illegible) when La Fontaine, a Police scout,
 was with mo, and the Half-breeds came
o, and wo crossed st Sayors and
came 7 or 8 miles this side of the river,

iB13%

aptared, andmy nephew, Alexis B, Say
and caught us why -r-(rw»iuzlhe
1, and galloped off pretty lively when o
and thoy again canght s, mnl oeame with thom & pieoe,ast] we saw the Pallocscouts
then went at o aight after the Scouts and T saw Fontaine then abead.
This party overtook me at the river; Ldid not know then that they wors after tho
seouts they had sarted afler tho catle When Fontaine went into the woods
Stwin not se who Lold him ifho camo out howould not behurt. T could have cseaped at
nn_y ime witl mmwnlmhnrwlmck butnecnnldnn)l leave our families. When we sent
ilics away at Cat Knife the Ind a guard of 50 menafler them
]udumunneund\\nuhulu twas Louis Saers askod for Henry Sayers' rifle to
oot the Police; heisa young man; he was the only one I heard, but if
Hix he had begun, all would have begun. I know a party of Indians and
CEP  Halfl breads,so Lheard, camedown here. Otter arrived when Rouleau's
hedy e, ot s Tean't say who they were. 1 donotknow any-
ubuul he raid on the teamsters. 1 do not know if any of our
ey 1ad an Gvrmont et property; X had traded my e from all around,
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some from Tartlo Take, Cold Lakes, othor side of Frog
Tndians, from the Big Mo outh T ha
T had six carta m.a et

His

ame in_ here and was strestad,
w't at all remember. I had over
n pa néar twenty packs, I suppose. 1 had been with the
Mr. Muna.  Indinos seven or eight days béfore Cut Knife fight, There were about
twenty men of Half-breeds, and between 200 and 300 Indians in camp

when it was fought.

In re Jauzs Brrxser,

Lknow the climant, T knovw be has o laim.  And 1 know he had and lost the

cB
mark of furs.

i articles mentioned in his claim as read to me. I saw the wages paid
B tothemen. Ipaid him out of my storo for (illegible)  he wa one of
mack. the settlors at the Bresaylor, but was away from home,

And further deponent s

The present deposition having been read to the witness, he it_contains
the truth, nothing but the truth, persists therein, and— has sppiad fste)
sign.

Taken, sworn and acknowledged before us, Commissioners duly apointed by
Royal Commission as aforesaid at Battleford, District of Saskatchewan, North-West
Tetritories, on the seventh day of June, in the year of Our Lord one thousand eight
hundred and eighty-six.

His
(Signed)  CHARLE: BRE

OUIMET,

(Signed) . ALPHONS
] MKAY

Commissioners.
B.

Crant of Charles Bremner—Schedule of losses of property stolen and destroged
during the Rebellion of 188

Muskrats, 1,836, at $1.00 per doz 8 156 00
10 Fishers, at $10.00 eac 100 00
377 Lynx, at $3.00 each 1131 00
20 Wol i 25 00
54 Bt ¢ 1000 o 540 00

9 Martin, at $2.50 each. 47 50
479 Beaver, at $1.00 cach. 1,916 00
604 Mink, at 100 each [

aSilvor fox, at $50.00 each
Toss fox, at 85.00 cach .

s Oller, at 1000 each
35 Wolverine, at $.00 .
1 Badger, at 75c. each.

Total.

s
(Signed)  CHARLES  BREMNER,

‘mark
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(No. 421.)
NORTH-WEST REBFLLION CLAIMS, 1885,
Befoge 1. Avpuosss Quisr, fig, of Montreal; Huxuy Mo, g, of

Tuowas McKa, Exq, of Prince Albert; Commissioners duly Apyouned o

sitting os o Royal Commission st Battlford, Disteiot of Saakatobowas, Notthe

Weat Tersitorias, to favestigate the said Rebéllion Lossos.

Porconally came and sppeared Mr. Charles Bremaer of Battleford, merchant
and farmor—Olaimant,. Ani 1he said. Mav, Louis Cochin, of Poundmaker’s
Resorvo, Missionary Prist, on belalf of the ‘said Onimant, being duly sworn, deposes
and says as follows

At

utbreak T was at Bresaylor Sottlement, T know all the cireum.
stancos attonding the capturo of Charlos Bromnor and pirty by the Indians; 1 was
the camp at Charles Bremuer's place with 10 or 12 Half-breed fumilies, and I sa

they were not rebels. They did not come here, because they did not believe that
the Indians would rob or injure them at all, and they had no certain news, they
were separate from the others who came in here, from the English Half-breed Settle-
ment near the river. Charles Bremner, I would say, was not a rebel at all. Aud
those people acted on my advice. 1 told them that probably the best thing
to do was to remain and work on_their farms. A portion of them were willing
0 come hero and the rest thought it best to remain there. Some of them were ves
poorand o borses and while they wero diseussing what 0 o o Tndians came.
Beforo thf T had writen  letter (0 the Police captain signed by C. Bremner ne 11
ing what wo had to do,and we received no reply (© this. The Indians
forcod 18 1o o along with them. | was Kept aa s priscner nbder gused, fut pokiun
tent, but the camp was all guarded around and wo could not escape ; we were not
close prisoners, and our camp was visited frequently to see if we were there. The

ther sent with tho letier was ket at icks and not allowed to roturn,
Thes ost property. s Bremner was the same, and w:
quier 4l Through the trouble, aod was with the party:  Lotis Guplstie'asdt s
others, and John Wells, and all the party, lost their animals and_ property. Chas,
Bremnor had a large bind of cattle, and lost many, and e had a large quaatity of

say I saw from §: ,ﬂilﬂ lo 83,000 worth. He had about 80 head of

I 3100 & good. siock of h s store, and had merchandise in his
el T van moth Ty, Iangh store ek it ey amount,
and ik it was ll pilaged, and Fghe ‘Tound some animals, but no goods, T think.
Many of the animals illed by the In

¥ oras with Postdimakee Guting fhe satise
and I did not see any disloyal act on his part.

Aud further deponent sayeth not.

The present deposition having been read to the w:mess, he declares it contains
the truth, nothing but the truth, persists therein, igned.
aken, sworn and acknowlédgod before. us, Commissioers duly ap pointed by
l(u\ al ( mission as aforesaid, at Battleford, Illunel of Saskatchewan, North-West
on the seventh day of June, in the year of Our Lord one thousand eight

e eighty-six.
(Signed) L. COCHIN, OMLL

 of the captivity of these people,

E

(Signed) J. Auproxse Ovnier,
« " Thos. McKay, Commissioners.
H. Moy,

Mr. Hexpersoy, further examined :—
ﬂy Mr. Casgrain
703. Have you any knowledge of the value of those furs as established by your
client—the value of them ?—No, sir; not the slightest.
39
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04. Havo you any idea of the smount that he has claimed ?—I think he has
claimed too littfe.

Mr. Casorars—I wanted to find out whether he would accept 83,500,

The Committee then adjourned until Wednesday, 23rd April, 1890,

House or Cowsions, 23rd April, 1890,
Committeo met: Mr. MoNEILL in the Chair.
Roxan C. Macnoxarn, recalled and further examined i—
The Cuiamyay—You are already sworn,
_ By Mr. Kirkpatrick
: Havo you any agr coment signed by Mr. Bremner about theso furs 7T have
no Bgnemoln with
306. Who has ity solicite ha it
707, tor said the other day, when under examination, that be did not
have the «meem s yg
708, You havo sinca passed it to your soliitor?—Yos, It has no. bearing upon
this case whatev
1 it oo 7= dosaimens: s haided
over to u.e Chairman.
by Mr. Kirkpatrick :
709, Whm proportion of Bremner's furs do you think were put up on that order
signed by Mr. Reod 7—On the first order?
710 Yes ?—About one-cighth of the whole— should say about that.
By Mr. Lister
TIL Thero woro two ordars?—Yos; T statad so i my previous evidon
2. And so far as the written order was concerned, under that order one-+
i e put up 2—Yes.
y Mr. Kirkpatrick :
15 i s L e takon boore that T havo given my evidence on that
romt already ; my memory does not serve me exactly, but it can be easily dotermined
reforring 10 the order fo Warden. To the best of my knowledge, it was subse-
quent to um tim

ighth of

py Ar. Tisdale
714, e ot person refurrad o who was to receive some of the furs was
perhaps Col. Otter?——T'said. it was only hearsay. 1 was not thers but I wndee
B e e e e sufficient
quantity put up for the General.
Mr. Weldon (St. John)

715. Tunderstood you to say s vl Caneial Atitilon came down from
Fort Pitt_you saw him in the room whero the furs were?—I did not see him there;
1 was only told he was there.

M. A, M. Bumns.—ﬂcmlled and farther examined :

Mr. Girou
Y{m et aaked at the last meeting to produce copies of the evidence
ndduced before the Claims Commission by the Claimant Bremner and Caplotte ?—

B e e copi with you?—TYes.

718. Do you produce them ?—Y

(For this evidence see page 35.)

719, Have you got with you a list of the furs claimed by Bremner hefore the
Claims Commisiion ?—This i3 a copy of the origial st furnished by the Royal
Commission to the Department. § ‘r this list see page 38.)

720, The totul amount claimed by Brcmner for furs was ?—85,364.50.
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721 That is the amendad claim?—That was the chim submitted to tho
Commission when it met at Battle
i 122 D8 you i in your Dopartinent avother lsim by Bremner for furs bafore
this one?—Y
723, How ‘much does it come to?—$4,374.66. (For this claim see page 41.)
2 romner, I believe, swore to_ the value of those furs as mentioried in
Exhibit B und produced by o his morning ?—Yer
not his clerk, Caplette, swear to the same effect ?—Not before the
Commtnion Tt T e oy v Tt Ooakin and Bremner were examined
et the Commission.
you in a position to say whether this Schedule A is a correct copy of
Toally sulitio o thy Commiasion by Bfemmert=Tt 1§ sousticiitie

M. Lperen. T havono turtherevidonco toofer,  Wo accopt the ovidence given
before the Royal Commission us evidence gi fore the Committer
Mossrs. Gormully and Fergason respectively s4id they had no more evidence 40

The enquiry was then closed.
(Ezhibit filed by Mr. Gormully.)
Cran of Charles Bremner, Trader in Furs, for losses sustained during the late rebel-

ion in the North-West Territories.

The Claimant resided at Bresaylor, near Battleford.
Compensation is asked for furs taken by the Government authorities at Battle-
ford at the time Claimant was arrested on certain charges made against him for com-
licity in the Rebellion. Claimant was discharged without trial, but has not since
Bosn i, he allages, to vsoaver his propéreyt

SCHEDULE A.

Amomt re
mended
oo Paid.

Amount

Statement of Claim. | Claimed.

E.E
suE

Valua. J orse not reurmed..---

Schedule B...

Total.

| a0 6

Certified to bo a truo copy of the original document of record in the Deparment
of the Interior.
April 15th 1890. A.M. BURGESS, D. M. L.
1—
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MINUTES OF PROCEEDINGS OF THE COMMITTEE.

Hous or Cowoxs, Coxrrres Roo,
Friday, 14th March, 1890,
The Sclect Committee appointed o enquire into the statements made in reference
to furs taken from Charles Bremner met

PreseNt:
Messrs. MeNeill, Casgrain,
isdale, * Holton,
Wood (Westmoreland), Lister, and

ironard, Kirkpatrick.
Weldon (St. John),
On motion of Mr. Tisdale, Mi

r. McNeill took the CI

MeNeill was chosen Chairman,
nd the Order of Reference was then read,

follow:

House or Coxnioxs,
Monday, 10th March, 1890,
pointed to enquire into the statements
a Half-breed residing at

Resolved, That a Seloct Committee b
made in reference to furs taken from Charles Brem
Battleford, and that said Committee be composed of Messrs, McNeill, Tisdale, Wood
(Westmoreland), Girouard, Weldon (St. John), Casgrain, Holton, Lister and

atrick—the last two mentioned withont power of voting; and that the Comm
b power to send for persons and papors, and to employ a short-h

take dgwn evidence, and that it is desirable that any witness to be ex
Committee should be examined on

ath,
Attest,
J. G. BOURINOT,
Cler of the House.

The Committee then discussed the Order of Reference, and it was agreed that
r. Lister should propare a statement of the charges and submit the same to tho
Committee at its next mecting, and that a copy of such statement, when prepared,
be communicated to General Middleton and fo Hayter Reed, %o that they may be
in a position to reply to the same cither in person or in writi

he Committee then adjourned until Wednesday next at 11

Cossrrre. Roo,
Wednesday, 19th March, 1890,
Committee met.
Presext:

Ar. MeNeil in the Chair. Messrs. Tisdale, Wood (Westmoreland), Girouard,
Weldon (St, John), Casgrain, Holton, Lister, and Kirkpatrick.

General Middleton and Mr. Hayter Reed were in attendance,

i tee at its last meeting, Mr,

ainst General

Mr. Lister was heard in reference to his statement going beyond the charges
specified in the Order of Reference.
n motion of Mr. Wood (Westmoreland), it was
ed, That paragraph 3 and sub-paragraphs a, b, and ¢, of Mr, Lister's state.
ment, be struck out, as being beyond the Order of Reference, and the Committee not
being authorized to investigate the same.
essrs. Payne and Burrows, shorthand reporters, wero present, for the purpose
of taking down the evidence given before the Committee, and were sworn o fake
down and transcribe faithfully the same.
' 42
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. Gormlly. counsel for General Middlcton, mado the (olIowmg statement on
be!mll‘of General Middleton, - (For this statement, see page 2 of the evidence
crawson, counsel for Mr, Hayter Reed made the following statement
on behal£of Mr: Reod.  (For thia staiement, 06 e 3 of the evidence).
Mr. Ronald C. \mm...mm of Buttleford, was. thon called. aworn and examiaed
by Mr. Lister and others. (For his evidence see Minutes of Evidence).
Ordered, That he wituess bring (o the next. meeting the power of aitorney
given to him by C| mner,
. Kir k{:mlnnk referred to part of a letter written by witness to Col. Morris,
red, That the said letter be fyled. ~(For this letier, see page 11 of the evi-

red, That the following persons be summoned to appear at omw., and
bring with them a1l puprs In thciection with the Clisrln Bromer e
arios Bromnor, Louss Capletto, Stephens Wardon, Robert Macdonald, Avchar
Dorion, Col. Morris, Major Steele and Pierre Boissonnault,
“The Committee then adjourned to the call of the Chair.

ComyurrreE Roox,
Tuesday, 1st April, 1890,

Committee met.
PreseN:

Mr. Mool n tho Chair Tisdale, Woad (Westmoreland), Girouaed,
Mo (St. John), Casgrain » Holton, Lister and Kirkpats
The shor 1 reporters were in attendance.
Gomorns Miaicton s Mr. Hayter Roed, and their counsel, Messrs. Gormully
and Ferguson, were in attendance ; as were also Mr. Ronald Macdonaid and Mr,
Stuart ‘rson, solicitor for Charles Bremn
The Chairman lid before the Commitiee opics of the telegrams sent to J. M.
Skel tleford, summoni Bremner, Louis Caplette, Stephens Warden
58 Tiobert Maodorald app vo evidence, and stated that after consultation
with Mr. Lister and  majority of the Soembars o ths Committes he had for thé prey
sent cancelled the order equiring the attendance of these persons, so as to save
expenses.
Mr. Henderson was then called, sworn a
others. * (For his evidence, see Minites of Evidence,
rdered, That Mr. Henderson bring with him 0 the next meeting all papers in
his possession in conneetion with this enquirs
General Middleton was then called and sworn, and made the following statement,
(For this statement, see page 13 of the Minutes of Evidence.
General Middleton was then examined by Mr. Lister and others, (For his evi-
of Evidence.)
questéd to be allowed to make and was permitted to make
a statoment with respect tb & horwe and furs alleged to Bivo boen appropriatod by
im at Batoche. _(For this Statement, see page 19 of the tes of Ev
. Haytor Romd man theas it oot ot i) g 1 Tollowing statoment.
(For this satement, s page 22 of the Mipuies of Evidence.)
Mr. Reed was then examined by Mr. Lister and others. ~ (For his evidence, see

ates of Bvid
Mr. Reed fyled ‘a letter, dated Fort Pitt, 1st July, 1885, (For this lotter, see
page 31 of the Minutes of Evidence.)
General Middleton was then further examined. (For his evidence, see Minutes
of Evidence.)

. ayter Reod was then re-called and further examined. ~ (For his evidence,
see Minutes of
“ommittee

call of the Chair.

Wel

d examined by Mr. Kirkpatrick and

hert sat with closed doors after which they adjourned to the
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Cowrrrer Roow.
Friday, 18th April, 1890,
Committee met.
Presext :
Tisdale, Girouard, Casgrain, Holton, Lister,

r. McNeill in the Chair—Mes:
k, and Wood (Wes mnr-\.nml)
vriters were in atténdance,

Ordered, That Mr. Stuart Henderson, of O
with before the Commitice, bring wi

Ordered, That Mr. Ronald Macdon
the Commitice.

Ordered, That Mr. A, M. Burgess, Deputy Ministor of th Interior, bo requested
to appear forthwith be © Committee, and to bring with him all papers relating
to this onquiry fyled Sl i aatlice Ol Cotaattimion.

At the réquest of Mr. Casgrain the minutes of the last meeting were read.

W i Hendson appeared in obedienco (0 the summons of the Commitice,
and was called and furtlier examined by k, and fyled s paper signed

Macdonald, on behalf of Mr. Bremner, u,-pm..u.. r. Henderson to act for

x appointing M. Maodonali agent for the prosecution
of the claims of the persons whose names are appended thereto, for losses ineurred in
the Rebellion of 1885, and_agreeing to pay the said Macdonald 5 per cent. of the
smount recovared.  (For Mr. Henderson's evidence, s idence.

. Kirkpatrick asked that all papers relating to this enquiry in the possession
of Mz, Honderwon bo sabmitted o tho Ghateman. toaseertain 1 they had any bearing
on the question.

ritness objected to produce these papers, Committeo deliberated, and
determined that Mr. Henderson be not required to produco these s, inasmuch
as ho declared that he had already produced all papers in his poss aring upon
the enguiry, except such as referred toasuit by Bromner against Genoral Middloton,
- Burgoss appeared us requestod, und was called, sworn and_examined
c{;mr Girouird and other in the evidence of, and schedule of losses of
arles Brotmnor, mado beforo th North-MWost Tebellion Oiaime. Gom
the deposition of Reverend Futher Louis Cochin, mad before ihe same Dot
e pupers, s pag 35 of Minutes of Evidence.)
On motion of Mr. Girouard, it w
Ordered, That the vidonce'und schedulo put in by Mr. Burgess be copied and
incorporated as part of his evidence. (For Mr. Burzess' evidonce, sce Minutes of
Bvidence)

va, be summoned to appear forth-
2 with apers relating o thisenquiry.
Id be summoned to appear forthwith before

5

of

s

Mr. Kirkpa uggested that counsl for General Middleton and Mr. Rood
B Blni fia evidenco ifthey o dur
. Gormully fyled a certified copy of Mr
Pyl ofthe ‘Mlnctes of Bvidence)
Mr. Henderson was further examined by Mr. Casgrain. (For his evidence, see
‘Miotites of ivideneo,
r. Girouard moved, seconded by Mr. Casgrain,—
That inasmuch as the Committee have no evidence of what became of the case
of furs addressed to Colonel Bedson—Colonel Bedson he summoned to appear and
denco before this. Committoe, which was negatived on tho. following
—Yeas, 2; nays,
Ordired, That M- Honlerson appear at the next meeting.
Ordered, That Mr. Ronald Macdonald (who could not be found this morning),
be summond to appear at the next meoting of the Committee, and to bring with
him all the papers in his possession, and especially any agreement executed by
Charles Bremner in relation o the matter now beforo the Committee for enquiry.

The Committee then adjourned until Wednesday at 11 am.
44

Bremner's claim. ~ (For this claim, see
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Coxurrres Roox.
Wednesday, 23rd April, 1890,
Committee met.
PRESENT :

McNeill in_the Chair—Messrs. Tisdale, Wood ), Girouard,
\\'cmm. ! . John), Casgrain, olion, Ln,m and Kirkpatrick,
orthand writers were in attendas
e smw.n Henderson and . Ronald Macdonald attendod in obedisnce to the
summons of the Commi
e Macdonaid aé dalsg anal further oxamined by . Kirkpatrick and others.
(For bis evidante, see Minotes of Bvidence)

Ir. Macdonald submitted an agreement made by him with Charles Bremner to
the Chairman, who stated that the mattor contained herein was irrevolant to the
enquiry. The agreement was then returned to Mr. Macdonald.

M. Tisdale moved,
That no more evidence be taken, and that the Committee now proceed to the
consideration of its report

r. Girouard moved i m amendment,

That Mr. Burgess be called to give ‘evidence in regard to the shodules put in.
And the question being put on the amendment; it was agreed to on a division,
r. Burgess was accordingly called and examined by Mr. Girouard. ~ (For
evidence, see Minutes of Evidence.)
Mr. Lister made the following statement:—
T for Bremner, state o the Comilttes 'that Bromaer will accopt $4,500in fall
claim for ur
Mesirs. Lister, Ferguson and Gormally, cach stated in reply to the Committee,
(hat they had no rtheg evidente to submiy
On motion of Mr. Girouard, seconded by Mr. Weldon (St John), it was
Ordered, That the following be adopted as the report of this Committee, and
reported to the House, together with the evidence taken and the o proceedings of the

Committee. (For this report see report, prefixed to Minutes of Evidence.)
Attest,
N. ROBIDOUX,
Clerk of Committee.
45
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